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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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SLOVO STAROSTY

Milí Běchovičáci,

l i s topadové  s lovo  

starosty píši mimo-

řádně po volbách do 

poslanecké sněmovny, 

tedy v termínu po 

uzávěrce příjmu článků 

do našeho měsíčníku 

Ž i v o t  B ě c h o v i c .  

Důvodem není snad 

přílišná vytíženost v předvolebních dnech, ale spíše 

možnost seznámení čtenářů s tím, jak „Běchovice“ volily. 

Celková účast u letošních voleb v naší městské části byla 

nadprůměrná. V roce 2013 činila zhruba 68%, letos pak 

překročila hranici 71%. Chtěl bych za tento posun 

všechny naše voliče pochválit. Zvyšující se zájem            

o veřejné dění je tou nejlepší vizitkou demokratické 

společnosti. Podrobné výsledky všech kandidujících 

stran naleznete uvnitř tohoto vydání ŽB. Já proto zmíním 

pouze první 4, které získaly nejvyšší počet hlasů. Na 

prvním místě se umístilo ANO2011 s celkovým počtem 

240 hlasů a procentním podílem 21,7%. Druhé místo 

obsadila ODS s 237 hlasy a 21,4%. Třetí skončili Piráti se 

175 hlasy a 15,8% a na čtvrtém místě se umístila TOP 09 

se 124 hlasy a 11,2%. 

Volby proběhly bez problémů a v pohodě. Dlouho si však 

od nich neodpočineme. Hned na začátku ledna 2018 

proběhne první kolo voleb prezidentských - neméně 

důležitých pro fungování naší země nejen navenek, ale 

zejména dovnitř. 

Abych však ve svém slově neskončil jen u volebních 

témat, dovolte,  abych vás v měsíci listopadu a na začátku 

prosince pozval na několik oblíbených společenských 

událostí. Stejně jako každý rok, tak i letos pořádáme 

lampionový průvod lesoparkem Vinice. Zejména děti se 

mohou těšit na noční procházku potemnělým parkem se 

sladkou odměnou a vypouštěním lampionků štěstí na 

konci procházky. 

Na začátku prosince pak pozvu všechny na Mikulášskou 

besídku do sokolovny v Běchovicích 1, spojenou již 

tradičně s ohňostrojem. 

Stejně jako každý rok, tak i letos rozsvítíme o první 

adventní neděli vánoční strom u základní školy. Letošní 

první adventní neděle připadá právě na 3. prosince,          

a proto hned po skončení Mikulášské besídky a po 

ohňostroji nikam neutíkejte a pojďte si s námi zazpívat 

pod vánočním stromem a připít si na klidný advent 

výborným svařákem.

Listopad je již předzvěstí příchodu zimy. Přeji všem, aby 

ho prožili v pohodě. S mnohými z vás se pak těším na 

viděnou na některé z připravených společenských akcí.

Ondřej Martan

váš starosta

Na svém 85. mim. jednání dne 18.9.2017 mimo jiné 
projednala:

Na svém 86. mim. jednání dne 26.9. 2017 mimo jiné 
projednala:

Na svém 87. jednání dne 4.10.2017 mimo jiné 
projednala:

źnávrh na schválení opravy střešní krytiny na objektu č.p. 
479

źnávrh Rozpočtového opatření č. 24/17 - poskytnutí 
účelové neinvestiční dotace ze státního rozpočtu              
z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy z OP VVV   
v rámci výzvy Podpora škol formou projektů 
zjednodušeného vykazování – Šablony pro MŠ a ZŠ 

źnávrh Rozpočtového opatření č. 25/17 - vybudování 
fitparku  

źnávrh Rozpočtového opatření č. 26/17 - příprava voleb 
prezidenta České republiky v roce 2018

źnávrh připomínek k posudku o vlivech záměru „Silniční 
okruh kolem Prahy, stavba 511, Běchovice – dálnice D1“ 
na životní prostředí

źnávrh na udělení souhlasu s uzavřením nájemní smlouvy 
na uvolněný byt ve svěřené správě Sociálních služeb 
Běchovice z. ú.

źnávrh na souhlas s nákupem dataprojektorů pro Základní 
školu Praha – Běchovice

źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky č. 4 - změnu termínu platby nájemného za byt

źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky č. 271 - změnu termínu platby nájemného za byt

źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky v nemovitosti č. p. 575, Praha – Běchovice, byt   
č. 16  – 5. prodloužení

ź·návrh na uzavření servisní smlouvy knihovního systému 
Koha

źžádost nájemce prostor sloužících k podnikání Stará 
pošta – Pamrest s.r.o.

źnávrh na schválení nabídky a uzavření smlouvy na 
zajištění vánoční výzdoby MČ Praha - Běchovice na 
období 2017-2022

źnávrh na schválení instalace kamerového systému do 
areálu Stará pošta Běchovice

źnávrh na souhlas s předloženou studií na akci „PID Do 
Říčan, zastávka Hasičská a Otakara Vrby, Praha – 
Běchovice, č. akce 2960098“

źnávrh na vyjádření ke studii „Kolejové spojení Praha – 
Kostelec nad Černými Lesy“

źnávrh na souhlas s předloženou PD „Novostavba 
rodinného domu se dvěma bytovými jednotkami“, ulice K 
jelenu, na pozemcích parc. č. 496 a 497 v k.ú. Běchovice

źnávrh na vyjádření k návrhu na dělení pozemku parc.       
č. 791 v k.ú. Běchovice

źnávrh na souhlas s vynucenou překládkou kabelů 
PREdistribuce, a.s. v rámci akce  „Mladých Běchovic – 
rozšíření, Praha 9, č.akce 999324“  

źnávrh na souhlas MČ se stavbou zahradního domku na 
pozemku parc. č. 698 v k.ú. Běchovice

źstažení výpovědi ke smlouvě o nájmu nemovitosti 
CHANOS

ź·návrh na vydání souhlasného stanoviska k provozování 
zařízení ke sběru, výkupu a využívání odpadů

ź·návrh na uzavření smlouvy o nabytí a zřízení služebnosti
ź·návrh na souhlas s výběrem dodavatele a uzavřením 

smlouvy o dílo pro veřejnou zakázku malého rozsahu        
s názvem „Fitpark“  

RNDr. Soňa Beroušková
  tajemnice ÚMČ

RADA MČ PRAHA - BĚCHOVICE
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ÚŘAD MČ 

Kraj: Hlavní město Praha, Obec: Praha-Běchovice  

Okrsek Voliči 
v seznamu 

Vydané 
obálky 

Volební 
účast v % 

 Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% 
platných 
hlasů 

23001 1 133 777 68,58  777 776 99,87 

23002 413 330 79,80  330 329 99,70 

Celkem 1 546 1 107 71,60  1 107 1 105 99,82 

 

 

Číslo 
Strany 

 

Název strany 

Platné hlasy 

celkem 

Platné hlasy 

v % 

1 Občanská demokratická strana 237 21,44 

2 Řád národa – Vlastenecká unie 1 0,09 

3 CESTA ODPOVĚDNÉ SPOLEČNOSTI 2 0,18 

4 Česká str. soc. demokrat. 43 3,89 

5 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 1 0,09 

6 Radostné Česko 1 0,09 

7 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 46 4,16 

8 Komunistická str. Čech a Moravy 54 4,88 

9 Strana zelených 11 0,99 

10 ROZUMNÍ -stop migraci, diktát.EU 10 0,90 

11 Společ.proti výst. V Prokop. Údolí 1 0,09 

12 Strana svobodných občanů 20 1,80 

13 Blok proti islam.-Obran.domova 1 0,09 

14 Občanská demokratická aliance 1 0,09 

15 Česká pirátská strana 175 15,83 

16 OBČANÉ 2011-SPRAVEDL. PRO LIDI 1 0,09 

17  Unie H.A.V.E.L. 0 0,00 

19 Referendum o Evropské unii 0 0,00 

20 TOP 09 124 11,22 

21 ANO 2011 240 21,77 

22 Dobrá volba 2016 1 0,09 

23 SPR-Republ. Str. Čsl. M. Sládka 1 0,09 

24 Křesť. demokr. Unie-Čs. Str.lid. 51 4,61 

25 Česká strana n1árodně sociální 1 0,09 

26 REALISTÉ 5 0,45 

27 SPORTOVCI 1 0,09 

28 Dělnic.str.sociální spravedl. 1 0,09 

29 Svob. a př. dem.- T. Okamura (SPD) 74 6,69 

30 Strana Práv Občanů 1 0,09 

Zdroj: web Českého statického úřadu – Volby 2017 

Jak jsme u nás v Běchovicích volili do Poslanecké sněmovny
Parlamentu České republiky?
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

OBHLÍDKA BĚCHOVIC  PŘED OBDOBÍM VEGETAČNÍHO KLIDU

Kontrolou prošly neolistěné stromy.

Redukcí přerostlých větví projdou i akáty 
zasahující až do balkónů v parku v Kuťatech.

V průběhu měsíce listopadu bude opět vztyčen krov na části 
Staré pošty, kde byly dřevěné konstrukce nejvíce poškozené.

Doplněny budou chybějící keře v živých plotech.

A KONTROLNÍ DEN NA STARÉ POŠTĚ

Příprava nádvoří na instalaci mobiliáře

Zbrusu novou omítku dostane západní křídlo Staré pošty

Opravou fasády projde strana západního křídla

Zde bude obnovena původní brána
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MŠ

Sportovní hry ve Čtyřlístku

Dne 7.10. 2017 se v areálu mateřské školy Čtyřlístek 
uskutečnil sportovní den pro rodiče s dětmi. Ačkoli se nám 
počasí příliš nevydařilo, soutěžících, kteří odolávali dešti, se 
sešel dostatek. Děti soutěžily v jízdě na koloběžkách, běhaly 
se svázanýma nohama, trefovaly se míčkem do domečku, 
závodily ve slalomu a v mnohém dalším. Za úspěšné splnění 
úkolu děti sbíraly razítka, za která získaly papírové medaile, 
drobné ceny i sladkosti. Pro děti nachystala paní Matušíková 
občerstvení v podobě zdravé zeleniny a ovoce, i teplý čaj na 
zahřátí. Příště se těšíme na hojnější účast sportovců, ještě 
sportovnější výkony a slunečné počasí.

D. Hlavová
MŠ
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MŠ

Výlov 

Ve čtvrtek 12. října jsme se již podruhé zúčastnili výlovu 
Dolnopočernického rybníka. Třídy Delfínků a Berušek obuly 
holínky a hned ráno vyrazily autobusem do Dolních Počernic.
Počasí nám přálo a rybářům šla práce pěkně od ruky. 
Lesy hl.m. Prahy měly nachystaná stanoviště, na kterých se 
děti dozvěděly spoustu nových informací o vodních 
živočiších, plnily různé úkoly a i „chytaly“ rybky. 

Akce se dětem velmi líbila, příští rok opět rádi vyrazíme.

Jana Podaná
MŠ Čtyřlístek

Mateřská škola Praha-Běchovice 

přijme od listopadu 2017 paní učitelku na plný úvazek. 
Požadujeme kvalifikační předpoklady, praxe v oboru vítána.

Zájemci volejte na číslo : 725135405
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ZŠ

Jak se učí učitelé

Pedagogové Základní školy v Běchovicích se přihlásili do 
projektu podporovaného Evropskou unií: Podpora škol 
formou projektů zjednodušeného vykazování - Šablony 
pro MŠ a ZŠ I. pod názvem ZŠ Praha-Běchovice – rozvoj 
k o m p e t e n c í  ( š a b l o n y )  s  e v i d e n č n í m  č í s l e m  
CZ.02.3.68/0.0/0.0/16_023/0005495.
Účast v projektu vychází z plánovaného procesu školy - 
dalšího vzdělávání pedagogických pracovníků - a ze 
zpracování závěrů nedávného průzkumu Mapy školy, kterého 
se zúčastnili žáci, jejich rodiče, pedagogové, ale také 
personální zaměstnanci školy.
Samotná školení a další vzdělávání jsou rozložena do období 
dvou let. Koncem září proběhl první seminář zaměřený na 
čtenářskou gramotnost. Nám všem pedagogům přinesl nové 
nápady a metody, jak motivovat žáky ke čtení, formy,  jak 
zpracovávat text, nové metody práce s textem, hry a aktivity na 
sluchovou a zrakovou paměť, aktivizující metody práce            
a mnoho dalších zajímavých přístupů.
Děkujeme lektorům za předání zkušeností a těšíme se na další 
spolupráci.

                                                                                         
Martin Brabenec

ZŠ
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ZŠ

Vyrostou nám nové hvězdy? 
Děti besedovaly v  Základní škole 

Běchovice  se Šmicrem a spol. 

(16.10.2017) Také úvod školního roku si žáci prvních              
a druhých tříd vybraných pražských škol okořenili zajímavým 
setkáním s fotbalovými osobnostmi, s nimiž debatovali           
o všem, co je zajímá. Navíc si zkusili pestrý trénink pod 
dohledem mládežnických trenérů, kteří se jim věnovali           
v rámci projektu Pražského fotbalového svazu „Fotbalové 
besedy“. Kdo všechno si přišel s dětmi popovídat?

Fotbalové besedy jsou populární a již tradiční akcí Pražského 
fotbalového svazu, který má stále snahu rozšiřovat 
mládežnickou členskou základnu tohoto sportu na území 
Prahy. V září a říjnu se proto trénovalo a besedovalo na ZŠ 
Běchovice, ZŠ Ke Kateřinkám, ZŠ Bronzová a ZŠ Špitálská, 
kam dorazily vskutku vzácné fotbalové návštěvy. Žákům 
prvních dvou ročníků přišli předat část svých zkušeností         
a nabídnout svůj pohled na fotbal někdejší úspěšný 
reprezentant Radek Bejbl, legendární brankář Martin Vaniak, 
současný kouč Bohemians Martin Hašek či vyhlášený 
magnet na úspěch – vítěz Ligy mistrů i Poháru UEFA (dnes 
Evropské ligy) Vladimír Šmicer. Všechny besedy navíc 
moderoval Honza Weber, mistr světa ve Freestyle fotbalu. 
„Jsem rád, že jsem byl pozván. Hráči, kteří něco dokázali 
a mají známé jméno, mohou tímto způsobem fotbalu 
pomoci,“ zhodnotil za všechny Vaniak. Nedílnou součástí 
každé z besed byl také fotbalový trénink pod dohledem 
zkušených mládežnických koučů, kteří dětem ukázali 
všeobecná průpravná a koordinační cvičení zaměřená na 
fotbal. Tyto cvičební prvky lze navíc vhodně implementovat 
také do hodin tělesné výchovy, což nejvíce ocenili sami 
pedagogové.

„Besedu hodnotím jako velký přínos, především              
v ukázce fotbalové hodiny školní tělovýchovy. Pro paní 

učitelky je toto velmi zajímavé. Naučí se novým hrám       
a metodám přímo od fotbalových trenérů. Debata             
s osobností pak byla pro děti i kolegyně hlavně ukázkou 
toho, že i taková hvězda, jakou je Vláďa Šmicer, je kluk     
z masa a kostí a nemá manýry superhvězdy, kterou díky 
svým úspěchům opravdu je. Díky jeho příběhům si děti 
odnesly cenné rady a doporučení nejen do fotbalového 
života,“ ocenil učitel ZŠ Špitálská Vojtěch Černý.

„Fotbalovými besedami chceme nejen přitáhnout 
pozornost dětí k fotbalu, ale také pedagogickým 
pracovníkům ukázat, jak mohou v podmínkách dané 
školy v hodinách tělesné výchovy připravit dětem 
sportovní program,“ doplnil ho Jan Gruber, marketingový 
manažer Pražského fotbalového svazu. „Další možností, 
jak se při práci s dětmi rozvíjet, je online kurz Fotbalové 
asociace, díky kterému lze získat tzv. Grassroots Leader 
certifikát. Kurz je určen nejen učitelům, ale také rodičům, 
začínajícím trenérům a široké veřejnosti,“ uvedl Gruber. 

Teprve následující týdny ukážou, jak se návštěvy škol 
promítnou v nárůstu členské základny. Každý z účastníků 
obdržel kromě drobných dárečků letáček s kontakty na kluby 
z nejbližšího okolí dané základní školy. PFS proto věří,         
že díky fotbalovým dopoledním našel fotbal nové 
obdivovatele    a že se řady pražské fotbalové mládeže opět 
o několik desítek fotbalových nadějí rozrostou.

Fotbalové besedy jsou jako projekt mládeže PFS 
podporovány Magistrátem hl. m. Prahy, který akci podpořil    
v rámci svých programů podpory sportu v Praze. Bez této 
pomoci by podobné akce nemohly fungovat a za to patří 
MHMP velký dík. 

Jan Gruber
Marketingový manažer / Marketing manager

Pražský fotbalový svaz / Prague football association
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ZŠ

Děti v Parlamentu ČR

V září jsme dostali nabídku podívat se do Parlamentu České 
republiky v Praze. Pro děti to byl velký zážitek, mnohé si 
odnesly nové informace. 
Paní z informačního centra nám nejprve pustila krátký film     
o historii parlamentu a pak jsme se přemístili do samotné 
budovy. Museli jsme projít detektorem kovů, což byl pro děti 
zážitek. Také jsme si zkusili, jaké je to sedět na poslanecké 
židli. 
Bufet pro politiky byl bohužel zavřený- na ten jsme se těšili ze 
všeho nejvíce. Výlet se nám líbil a všichni si přišli na své. 

Alena Nejedlá
ZŠ

SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

Milí čtenáři,

z pozice sociální pracovnice se často a opakovaně setkávám 
nejen s klienty samotnými, ale i s jejich úzkým či širším 
okruhem pečujících. Při schůzkách se snažím zjistit co 
nejvíce skutečností o potencionálním uživateli – tedy za prvé, 
zda jsme schopni mu službu poskytnout, a za druhé, jaká má 
očekávání a jaké požadavky. Proč službu potřebuje? Na co je 
zvyklý? Jak prožívá svůj běžný den? Jakou pomoc a podporu 
žádá? 

Zpravidla je těžké rozeznat potřeby a přání seniora 
samotného. Zlozvykem bývá mluvení za druhého: „On si to 
tatínek přeje určitě takhle a takhle!“ I když se dívám na 
dotyčného přímo, v rychlosti za něj odpovídá někdo jiný. 
Tendencí je také druhého silně zneschopňovat: „To bratr 
nezvládne, všechno mu namixuji a krmím ho.“ Ano, někdy se 
člověk opravdu nenají sám, ale často také hraje roli určitá 
úspora času. Chce to větší časovou rezervu a trpělivost, 
kdyby se chtěl opečovávaný třesoucíma rukama najíst sám. 
Také dojde k větší míře znečištění oděvu. Zneschopněný 
člověk se dostává nezřídka do role dítěte. I u některých 
profesionálních poskytovatelů sociálních služeb se stále 
používá slovo „krmit“, „přebalit“. Denní stacionář pro seniory 
se přirovnává ke školce. I tak je seniorovi nepříjemné, když 
mu musí někdo pomáhat například při intimní hygieně           
a stravování, natož když to pečující komentuje slovy: „ty ses 
zase počural“ nebo „tady ti hned teď dám jogurtík, určitě máš 
hlad“. I tak se necítí dobře, že musí žádat o pomoc druhé. Při 

samotném poskytování služby 
se také někdy dostáváme do 
rozkolu mezi tím, co si přeje 
klient a co si přeje rodina. 
Rodině se snažíme vysvětlit, 
že se například pan V. rozhodl, 
že je pro něj lepší vysprchovat 
se třikrát týdně a ne každý den. 
Při pobytu v Centru krátkodobé 
péče se také vnuci mohou 
například divit, že se jejich babička oblékne sama. Může to 
tak být, pokud má dostatek času nebo slovní asistenci. 
Nepomáháme tím, že něco uděláme za druhého,                
ale podporujeme takovými způsoby, aby to člověk zvládl 
sám, případně řekl o asistenci ve chvíli, kdy ji skutečně 
potřebuje.
 
Prosím vás tedy o úvahu, zda dostatečně vnímáme druhé, 
jejich přání a představy a zda komunikace koresponduje        
s věkem a důstojností člověka, který si situaci plně 
uvědomuje, nebo kterého sužuje některá z forem nemocí 
charakteristických pro podzim života. Je to totiž přese 
všechno pořád otec, prarodič, manželka.

S přáním všeho dobrého

Martina Rafačová
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz

KNIHOVNA

Nové knihy

Letošní Velký knižní čtvrtek dnes nabídl 16 novinek, napříč 
různými žánry. Většinu z nich již máme také v nabídce naší 
knihovny.

Petra Soukupová: Kdo zabil Snížka
Když si Martina přála psa, netušila, že se 
Snížkem budou samé potíže. Z malého 
bílého štěněte vyrostl pes, kterého skoro 
nikdo ve vesnici nemá rád. Dokonce i její 
máma se ho bojí. A tak, když Martina 
jednoho dne najde Snížka mrtvého, hned ji 
napadne, že nezemřel náhodou. Opravdu 

Snížka někdo zabil? Martina se spolu s kamarády Frantou, 
Kájou a Viktorem pustí do vyšetřování Snížkovy smrti a jejich 
dobrodružné pátrání přinese nečekaná odhalení.

Martin Sodomka: Jak postavit 
železnici
Až někdy pojedete vlakem, zkuste 
si představit krajinu před vznikem 
železnice. Všechny ty mosty, tunely 
a nádraží totiž působí dojmem, jako 
by tu byly odjakživa. 

Pokračování na str. 11
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Cestujete si v pohodlném vagoně a vůbec vás nenapadne,   
že zrovna v tom stejném místě, kde sedíte, mohl být dříve 
neprostupný prales, skála nebo bažina. Železnou dráhu 
začali budovat naši předkové před více než sto sedmdesáti 
lety a postavili ji dobře. Obešli se tenkrát bez bagrů, 
elektrického proudu a mobilních telefonů. Zůstalo po nich 
nesmírně užitečné dílo, které klidně může sloužit ještě           
v příštím století. Na světě jsou i další prastaré vynálezy 
užívané dodnes. Jedním z nich je třeba kniha. Umožňuje 
nahlédnout do mysli jiného člověka nebo cestovat časem. Nic 
nám tedy nebrání ty dávné stavitele železnice navštívit.

Markéta Zahradníková: Kryštofovy 
nebetyčné maléry
Anděl Kryštof je strážce - učedník 
druhé třídy. Jednou z něj vyroste anděl 
strážný, jenže v tom je právě ta potíž. 
Neví se, kdy to „jednou“ bude. Podle 
Kryštofa nejlíp hned. Nemůže se 
dočkat, až se mu jeho svěřenec – kluk 
se stejným jménem – konečně narodí. 
Všechno má totiž svůj čas, což v nebi 
platí dvojnásob. V nebi je vůbec 
spousta věcí jinak než dole na zemi. 
Naštěstí je tu Kryštof, který nám to 
všechno stihne objasnit, zatímco lítá z maléru do maléru. 
Zkrátka pokud ještě nemáte vlastní nebe, doporučuji navštívit 
to Kryštofovo ve veselých příbězích o trampotách jednoho 
malého raubíře, který je shodou okolností budoucí anděl 
strážný. Na místě je však varování – toto vyprávění nemá 
uspávat, ale probouzet.

John Boyne: Kromobyčejná pouť 
Barnabyho Brocketa
Manželé Brocketovi jsou úplně 
obyčejný, spořádaný pár  a jsou na to 
náležitě pyšní -– nad vším zvláštním či 
odlišným ohrnují nos. Jenže pak se jim 
narodí Barnaby, a hned jak přijde na 
svět, je nabíledni, že on obyčejný 
rozhodně nebude. K hrůze rodičů se 
chlapec vzpírá gravitačnímu zákonu       
a létá. Barnaby by se rodičům zoufale 
rád zavděčil, a proto se všemožně 
snaží udržet nohama na zemi. Marně. 
A tak jednoho osudového dne 

Brocketovi dospějí k závěru, že už toho mají dost. Když si 
chce Barnaby létat, tak ať si letí… 

M i c h a l  V i e w e g h :  N o v é  
pohádky pro unavené rodiče
Volné pokračování knížky 
Krátké pohádky pro unavené 
rodiče, která vyšla již před deseti 
lety. 

Pavel Kosatík: Sběrná kniha
„Když člověk bydlí na Václaváku, nemůže si představovat, že 
unikne dějinám,“ říká dokumentaristka Helena Třeštíková, 
která se narodila přímo v jednom z domů na slavném 
pražském náměstí. Moderní československé a posléze 
české dějiny zachytila jako nikdo jiný, místo politiků a velkých 
událostí sledovala v Manželských etudách obyčejné rodiny. 

Díky unikátní technice sběrného 
dokumentu, kterou někdo nazývá také 
posed los t í  up lýva j íc ím časem,  
zpřítomnila proměnu společenských 
poměrů i způsobu života jednotlivců. 
Nyní si sama vyzkoušela, jaké to je, stát 
se objektem. Známý spisovatel Pavel 
Kosatík přináší nejucelenější pohled na 
život Heleny Třeštíkové od jejího dětství 
do současnosti.

Tomáš Šebek: Africká zima
Autentická zpověď z Jižního Súdánu, 
nejmladšího státu světa, jehož území už 
celá desetiletí sužují ozbrojené konflikty. 
Na začátku roku 2017, kdy zemi navíc 
zasáhla vlna kritického nedostatku 
potravin, se do míst, kde se až příliš daří 
infekčním a tropickým nemocem, vydal 
na misi Lékařů bez hranic chirurg Tomáš 
Šebek. Jeho zápisky doprovázené 
strhujícími fotografiemi představují 
jedinečný pohled na místa, o nichž se     
z médií nedozvíte.

Martina Formanová: Povídky na tělo
Po několika románech a autobiograficky 
laděných prózách přichází Martina 
Formanová se souborem kratších 
povídek, které spojuje společné téma – 
partnerské a intimní vztahy v nej-
rozmanitějších podobách.

Volker Kutscher: Mokrá ryba
Berlín roku 1929. Město, které je v rauši. 
Kokain, ilegální noční kluby, politické 
pouliční bitvy – zkrátka život na hraně      
i za ní. Mladý, ctižádostivý komisař 
Gereon Rath byl po neúmyslném zabití 
civilisty v rodném Kolíně nad Rýnem 
přesunut na berlínské mravnostní 
oddělení. Tam se ale na vlastní pěst 
zaplétá do vyšetřování, které vede 
oddělení vražd. Zatímco se policejní 
sbor potýká s vyostřenými demon-
stracemi, mladý detektiv se do případu 
zaplétá čím dál víc. A vůbec netuší, že svým vyptáváním píchl 
do vosího hnízd.

Karen Dionne: Dcera krále močálů
Když neslavně známý únosce dětí Král 
močálů uteče z přísně střeženého vězení 
uprostřed Michiganské divočiny, je si 
Helena Pelletierová jistá, že je schopná 
ho se svými loveckými a stopařskými 
schopnostmi chytit. Vždyť znalostmi 
rozlehlých močálů se Králi nemůže nikdo 
vyrovnat kromě Heleny, jeho vlastní 
dcery. 

Pokračování na str. 12
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Postupně zjišťuje, že útěk z vězení byl jen první krok v otcově 
promyšleném plánu. Jeho cílem je totiž unést ji i její dvě malé 
dcerky. V této hře o přežití musí Helena využít vše, co se od 
otce jako dítě naučila.

Jozef Karika: Trhlina
Tato kniha vznikla zvláštním 
způsobem. Po vydání myste-
riózního thrilleru Strach se autorovi 
ozval člověk, který mu povyprávěl 
opravdu děsivý příběh. Jozef 
Karika jeho vyprávění zaznamenal, 
mnohá tvrzení ověřil, doplnil o 
vlastní zjištění. Autor rozmotává 
velice tajemný, tragický a hrůzo-
strašný případ. Zároveň pood-
haluje jednu z největších záhad 
Slovenska – nevysvětlitelné mizení 
lidí v pohoří Tríbeč. Legenda, 
záměrná mystifikace, nebo děsivá 

skutečnost? Tuhle otázku si klade i autor. Předkládá strhující 
hororový příběh a nechává na čtenáři, aby našel odpověď. 
Titul na Slovensku získal ocenění Kniha roku 2016 v kategorii 
čtenářů.

Andrea Sedláčková: Každý něco tají
Známá filmová režisérka přichází s románem Každý něco 
tají. Příběh z prostředí filmových herců a jejich všedních          
i svátečních dní nabízí nejen poutavé a napínavé čtení, ale 
klade také otázky, v jaké společnosti žijeme a jaké etické 

mantinely jsme schopni svému jednání klást. Čtenář bude 
vtažen do děje, kde se dobrá vůle náhle obrátí v pomluvu, kde 
ochota pro někoho něco udělat může být lehce zneužita. 
Andrea Sedláčková znovu dokazuje, že se stejným citem       
a bravurou, s jakou točí filmy, je schopna napsat příběh, od 
něhož se nebudete moci odtrhnout.

Gavin Extence: Potíže s empatií
Ve světě vysokých financí  a dravých obchodů, ve kterém se 
Gabriel Vaughn vyšplhal téměř na samý vrchol, platí jediné: 
právo silnějšího. Když tedy dvaatřicetiletý manažer zjistí, že 
má nevyléčitelný nádor na mozku a zbývá mu šest měsíců 
života, rozhodne se nedat na sobě co nejdéle nic znát. Jenže 
nemoc na to má jiný názor a Gabriel ke své hrůze zjišťuje, že 
začíná přemýšlet o pocitech jiných lidí Jenže v životě, jaký 
Gabriel dosud vedl, empatie představuje problém.

Ben Aaronovitch: Záludné léto
Když se ve vesnici Rushpool v západní Anglii začnou 
pohřešovat dvě jedenáctileté dívky, konstábl Peter Grant 
musí vytáhnout paty z Londýna, aby zjistil, jestli se na jejich 
zmizení nepodílelo něco nadpřirozeného. Netrvá však 
dlouho a ocitá se ve zběsilém závodě s časem, ve světě, kde 
hranice mezi realitou a světem skřítků a víl nikdy nebyly 
prostupnější...

Nakladatelské anotace převzala z webu Knižního klubu         
a zkrátila 

Hana Santolíková

SPORT

Teribear hýbe Prahou 2017
(charitativní happening pro všechny, 

kdo chtějí pomoci znevýhodněným dětem)

Ráda bych Vám představila Ivu Kafkovou – milou běžkyni, 
která se zúčastnila akce „Teribear hýbe Prahou 2017“, a to 
pomocí malého rozhovoru. Sama vím, že každý den přibývá 
žen, které na oslovení „milé běžkyně“ rády slyší, a to přesto, 
že v parcích, na silnicích, v lesích nebo na běžeckých 
závodech stále převažují muži.  Sen o tom, že jednou bude 
běhat stejný počet žen jako mužů je přáním, abychom se my 
ženy zbavily předsudků, že běhání je sport pro mladé             
a zdatné, ale našly jsme cestu k lepší fyzické kondici, 
pevnějšímu zdraví, vyššímu sebevědomí a právě třeba ke 
splněnému snu.

Ahoj Kafčo, proč si vlastně běhala? 

Jednak jsem stejně potřebovala ještě něco potrénovat na 
závod 121. Běchovice Praha, a tak jestli mám kroužit             
v Klánovickém lese, nebo si dát pár kilásků pro děti, ylo jedno, 
a tak bylo rozhodnuto. Terezky Maxové si moc vážím. A letos 
je to potřetí, první rok jsem jen chodila – 34 km, s kolegyněmi 
z práce jsme si daly sraz na Letné a chodily jsme a povídaly 
si, minulý rok jsem díky zdravotním problémům dala jen 10 
km, ale to už byl běh. A letos nakonec 214,8 km. Tato akce je 
na 10 celých dní. Běhá, chodí a popobíhá se nonstop, i v noci. 
Na místě je lékař, občerstvení v podobě čaje a vody, a dárky 
od sponzorů. Např. od Coca Coly byly nápoje Bonaqua bez 

příchuti i  s ní. Na místě jsou převlékárny, šatny a podium, kde 
se každou hodinu prezentují sponzoři. Každou hodinku bylo 
možné se také rozpohybovat s trenérem. To jsem však 
nevyužila, protože jsem většinou makala hned z práce, 
vyměnila si služby, abych končila v půl čtvrté. Přes Jarov       
a Ohradu MHD a pak pěšky jsem tam byla za necelou 
hodinku. A protože v šeru nic nevidím, tak jsem měla čas od 
půl páté do cca 20:30. 

Pokračování na str. 13
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Dala jsem si cíl: dát za těch 10 dní po 10 km, tedy rovnou 
stovku. Jenže jsme se s holkama z práce přihlásily na Open 
RUN Czech na ženský běh na 5 km, a tak to bylo mínus jeden 
den. V sobotu ráno jsem uvařila oběd a pak šla závodit. Po 
závodě jsme šly s holkama do pivovaru na pivko  a probrat, 
jak se nám běželo. Takže jsem vlastně měla jen 9 dní. Z čeho 
jsem měla velkou radost: na Teribear jsem se potkala            
s rodinou Velíškových z Běchovic. A s Hankou si udělala 
selfíčko. Oba její kluci si zakroužili po škole kolečko. Je fajn, 
že můžou děti pomáhat dětem.

Je běhání Tvým koníčkem?  

Běh jsem jako dítě vyloženě nesnášela. Neuměla jsem 
dýchat. Byla jsem v ZDŠ spíš sprinter, na 100 a 50m, chodila 
jsem na trojboj v rámci tělocviku. Skok do výšky, dálky a ta 
padesátka nebo stovka. Většinou jsem byla na 
4.bramborovém místě. Ale z tělocviku jedničku. Spíš jsem 
lyžařka a taky bruslařka, občas někam vyrazíme s manželem 
lehce na kole. No a pak dal výzvu minulý rok náš starosta 
Běchovic Ondra Martan, že 120 Běchovičanů poběží 120. 
ročník Běchovic Praha. Tak mě oslovili, jako že to dám. 
Říkala jsem, že se zbláznili! A pak jsem to zkoušela. Dala 
jsem v lehkém poklusu s manželem na cestě do 
Klánovického lesa první kilometry. Po velkých puchýřích        
z těžkých nesportovních botasek jsem pak jela koupit si 
pořádné běžecké boty, na jejich výběr dohlížel v obchodě můj 
manžel. On dal totiž Václav "Běchovice" pětkrát a tak ví, které 
jsou pro běh ty nejlepší, nejlehčí. No a pak jsem naběhala 
celkem asi 250km a šla svým tempem a pokorou ke svému 
tělu na desítku. Nakonec náš běželo jen 80 místo 120, ale 
atmosféra byla bombastická! Dala jsem to lehce přes hodinu, 
chtěla jsem do hodiny, ale tempo hlídaly hodinky a přes to 
"nejede vlak". A taky šla se mnou Hanka Velíšková jako 
koučka běhu, a bylo to superkový! Letos už jsem dala 
tréninkově od března cca 550km, a bylo to znát. Na trati jsem 
si s Hankou Velíškovou a Katkou Havlů povídaly a smály se 
dokonce i nahoře na Jarováku. Bylo to v pohodě. Takže 
vlastně dálkově běhám díky našemu starostovi!

Máš za sebou nějaké závody v běhu? 

Ano, několik, začalo mě to bavit, přitáhla jsem kolegyně        
z práce, a taky děti, s Markétkou Budskou z oddílu 
kolečkového bruslení jsme letos daly DM běh v Holešovicích 
na 3km. Dále běháme RUN Open Czech na 5km                   
a Klánovický půlmaraton - jen ale desítku (PS: v cíli mají 
domácí povidlové, tvarohové a makové buchty - jsou 
fantastický!) a letos jsem dala prvně 7km Škorpilovu 
čtrnáctku. Pan Miloš Škorpil mi vlastnoručně pogratuloval ke 
2.místu v mé kategorii 50+, to byl asi pro mě největší zážitek. 
A snad ne poslední. Jak se tak dívám, tak běhají ještě daleko 
starší ženský, než jsem já.

Co bys vzkázala těm, kteří by to s během chtěli zkusit:

 Ať se toho absolutně nebojí. Můžou a vidím, že to jde, běhat 
úplně všichni, jde to i silnějším. Prostě jde o to, najít si své 
vyhovující tempo, byť pomalé, které se pak dá zrychlovat.      
A určitě bych doporučila zkušenosti někoho, kdo již běhá, 
nebo se klidně obrátit na nějakého trenéra. V rámci běhů je to 
i zdarma. Ty rady od zkušených jsou opravdu důležité. Aby se 
člověk hned na prvních kilometrech neuvařil, nebo nešel na 
doraz a do bezvědomí. 

Jak jsi zvládla běhání skloubit s domácností? 

Tak to bylo horší. Celých těch 10 dní jsem vlastně 
nefungovala doma. Ale pak se to celkem brzo všechno 
zmáklo a vrátilo do normálních kolejí. A teď jsem přijela          
z prodlouženého víkendu s Václavem a psím kámošem ze 
Špindlu, kde jsem nabrala spoustu energie. A mimochodem, 
když jsme byli procházkou na přehradě, zjistili jsme, že v 11h. 
se odstartoval závod na 11 a 21 km v běhu, ale já to prošvihla, 
protože jsem měla domluvený 10 km sjezd na silniční 
koloběžce z Vrchlabí do Špindlu. Taky je to sklělý zážitek - 
všem, dospělákům i dětem tento adrenalin doporučuji. 
Pořádá to víc firem, mně se líbila: Yellow point.

Zažilas na Teribear něco, co dáváš k dobru? 

Několik historek mám, holky vždycky v práci hned ráno 
čekaly, co budu říkat. No, každý den něco: třeba jsem běžela 
a na chodníku bulel klučina. Když jsem se ho zeptala, proč 
bulí, řekl, že se asi ztratil. Tak jsem přestala běhat a táhla ho 
na podium, ať nahlásí své jméno, a on se zase rozbulel, že 
nesmí nikam s nikým cízím chodit. Nebo rodinka, maminka, 
jedno dítě v kočárku, druhé na klokánce na břiše a třetího 
Šimonka za ruku. Tatka s čipem na botě lehce poklusával 
vedle kočárku, mamka zatím připevňovala čip sobě a na 
kočárek a Šimonkovi. A po pár metrech hlásil Šimonek...asi 
nemám ten papírek (myslel čip) na botičce. Tak šli na podium 
nahlásit ztrátu. A pak taky poslední den, v neděli, jela jsem 
ještě kroužit po pomoci na Mladých Běchovicích , začalo 
krápat. Mně to začalo klouzat, tak jsem šla směr šatna, tam 
seděl starší pán a já na něj: taky jste doběhal, tak kolik toho 
dneska máte,  a on: ne, já se šel jen napít a zase jdu běhat,     
a mám už 555km, byl to ten pán na 4. místě. Byl v nejlepší 
pohodě.

Máš to nějak spočítané? 

No jasně, že mám, těch 214,8 km je 179 kol po 1,2km, což 
jsem vydělala pro děti bez rodičů (může si člověk vybrat, na 
který projekt chce přispět) celkem 10.740 Kč, ale hlavně je 
pro mě motivující, že jsem na celkově 43. místě ze všech 
přihlášených 10 769 účastníků této akce.

Tak to moc gratuluji, to je krásné umístění. A kdo nemůže 
sportovat a ani chodit? 

No, tak se třeba jen na tuto akci zaregistruje, je to za 100 Kč    
a peníze už jdou dětem, nebo si může na místě (nebo na 
internetu) zakoupit nějaké krásné a praktické věci s logem 
Teribear. Kolegyně, která byla po nemoci, si nechala koupit 
kalendář na r. 2018 a medvídka. Dá to pod stromeček jako 
dárek a ještě přispěje dětem a ještě měla radost, jak to 
vymyslela.

A co příští rok? 

Záleží to na zdraví mým a i v rodině. Pokud bude vše ok, tak 
jsem si říkala, že bych mohla dát denně tak 25-30km, a tím 
pádem za těch 10 dní dát těch 300 km. Je to jen v hlavě, jak 
se říká. Tak uvidíme!

Přejeme Ivče ať se jí splní sen – naběhat oněch 300 km  - a s 
vámi, milé čtenářky i milí čtenáři, se těším na viděnou             
v teniskách v parku, v lese nebo na silnici.

Šárka Hudečková
šéfredaktorka
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I přes počáteční deštivé počasí byla účast na drakiádě 
velmi dobrá. Do vzduchu se vzneslo na 4 desítky draků.

Každý malý účastník pouštění draka byl sladce odměněn.

Solidní účast i za nepříznivého počasí ukazuje na 
oblíbenost akce a odhodlán í Běchovičáků.

Ti, co vyráběli draky doma obdrželi letos 
malou krabičku kostek Lega.

LETOŠNÍ DRAKIÁDA
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Ukončení bruslařské sezóny

Dne 4. 10. jsme oficiálně ukončili bruslařskou sezonu našich 
dvou oddílů: začátečníků a pokročilých dětí a dospěláků. 
Maminky a děti zabezpečily občerstvení v podobě 
medovníku, chipsů, sušenek, hroznového vína, jahod, 
ananasu a slaných tyčinek. O nápoje v podobě BQ                
a dětských cappy juniorů se i tentokrát postarala Ivča.           
V soutěži o nejvíc docházky vyhrála z holek Berta Březinová, 
která chodila nejen bruslit, ale také byla s Ivou 4x běhat. Za ní 
o dvě docházky obsadil druhé místo Toník Zeman, který byl 
na běhání s rodiči celkem také 4x, ale hlavně chodil bruslit i 
přes prázdniny. Speciální cenu za vylepšení bruslařského 
stylu a rychlosti dostala krásnou osušku Eliška Josefína 
Kubátová a Fíla Filip Wudy. 

A pak došlo na tombolu. Od nejčetnější bruslařské docházky 
si mohl každý vybrat v tombole nějakou maličkost. A na závěr 
rozdala všem sportovcům Iva balíček od sponzorů. 

Sezona byla letos s menším počtem dní bez deště a s menší 
nabídkou náhrad za víkendy. Letos nám prostě počasí moc 
na bruslení nepřálo.  Ani jsme se kvůli chřipkám a různým 
jiným dětským nemocem (zarděnky, neštovice) nezúčastnili 
žádných závodů serie Life In line. Nedočkali jsme se ani 
letošní jízdy na 5 km In line Běchovice, celé dopoledne 
propršelo a jízda byla zrušena. Jediný výlet za oddíl 
kolečkového bruslení byl s Markétkou Budskou na 
Výstaviště, kde jsme si uběhly 3 km pro medaili. Snad nám 
příští rok bude víc přát krásné počasí Teď je již před námi 
lyžařská sezona, na kterou se také moc těšíme. Snad nám 
vyjde některý víkend společně potrénovat na sněhu 
carvingový oblouk.

Iva Kafková
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Berta Březinová upekla 
s pomocí babičky muffiny

Toník Zeman vyhrál za docházku 
batoh

Berta Březinová dostala osušku Všechno jídlo a pití se snědlo a vypilo
Společnou fotkou jsme se s bruslařskou 
sezonou rozloučili
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Karneval na kolečkách

Akce se uskutečnila za pěkného počasí na areálu Na 
Korunce 4. 9. 2017 od 18-19h. Naše oddílové bruslení a akci 
podporuje MÚ Běchovice.  

Iva Kafková
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Společná fotografie

Andělská jízda Elišky 
Josefíny Kubátové

Znalec vlakových 
souprav Fíla 
Filip Wudy

Kočička Kristýnka 
Hřebíčková

KULTURA - ohlédnutí Ve čtvrtek 5. října proběhl na radnici další, již 4. koncert. 
Tentokrát přijeli zahrát...

Vít Švec – kontrabas Radek Krampl – Vibrafon

Ladislav Horák – Akordeon
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KULTURA - ohlédnutí

Výlet do Jindřichova Hradce

Dne 10.10. se konal další výlet běchovických seniorů. 
Tentokrát jsme jeli na zámek do Jindřichova Hradce. Cesta      
k zámku byla trochu náročná, museli jsme si trochu 
odpočinout u Morového sloupu na náměstí Míru, alespoň 
jsme si tam mohli udělat hezkou fotku.

Musím uznat, že zámek ale za tu nejednoduchou cestu stál. 
Po prohlídce zámku jsme si dali moc dobrý oběd v blízkém 
hotelu Bílá paní a pak jsme ještě vyrazily do místního muzea 
na Krýzovi jesličky, největší mechanický betlém na světě. No 
a pak už nás čekala příjemná cesta domů v autobuse pana 
Vajsajtla. Co dodat, v autobuse to úsměvy jen hýřilo a to je 
smyslem těchto výletů.

 Petr Vich
zastupitel MČ
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Nepůvodní TRNOVNÍK AKÁT opět 
odstraňujeme z pražských lesů

Dovolujeme si vás touto cestou informovat, že v průběhu 
prvního říjnového týdne jsme zahájili práce spojené               
s managementem přeměny akátových porostů, které jsou 
roztroušeny po celém území hlavního města Prahy. Zatímco 
na jedné straně zahajujeme výsadby nových porostů po 
uvolněných plochách z předchozího roku, na druhé straně 
připravujeme přeměnu dalších porostů formou kácení akátů 
z vybraných porostů. Tyto práce můžete zaznamenat             
v porostech v průběhu celého podzimu. Pokračujeme tak        
v našem dlouhodobém úsilí postupně nahradit porosty 
trnovníku akátu dřevinami, jež jsou součástí přirozené 
skladby lesů v pražské oblasti. Trnovník akát v české přírodě 

není původní a je také mimořádně agresivní. Svými kořeny 
do půdy vylučuje látky, kterými dokáže původní vegetaci 
zcela vytlačit. Invazivní akát se velmi dobře dokáže sám šířit 
prostřednictvím kořenových výmladků. Vyznačení akátových 
těžeb v lesích v majetku hl. m. Prahy probíhalo ve spolupráci 
s pracovníky odboru ochrany prostředí Magistrátu hl. m. 
Prahy. Takovéto plochy vždy označujeme informačními 
cedulemi. Plochy po akátových těžbách v příštím roce při 
výsadbách opětovně zalesníme sazenicemi přirozené 
druhové skladby. 

Ing. Tereza Sokolová
Středisko Lesy – zástupkyně vedoucího střediska Lesy  

referentka lesního hospodářství

Seznamte se také vy s tímto motýlem

Jedná se o dotaz na Spolek ochrany motýlů (příspěvek 
od pravidelné čtenářky Ivy Kafkové)

Zalétl mi do bytu tento motýl, nebo snad je to můra? Někam 
se schoval, nemůžu ho najít. Můžete mi prosím napsat, co to 
je za druh a z jaké krajiny pochází?

Odpověď na dotaz:

Jedná se o nově se šířící druh motýla z teplejších krajin.
Kdo kupuje Buxus / zimostráz / v Baumaxu, OBI, apod., ten si 
jej lehce donese do živých plotů okolo svého sídla, jinak se 
spontánně šíří posledních 5 let. Jde o zavíječe 
zimostrázového Cydalima perspectalis - dekorativní jsou i 
opalizující formy. V okolí budou někde živé ploty nebo 
výsadba. Prosím o souřadnice výskytu, zadám je do 
nálezové databáze s Vaším jménem. Stačí koordináty, místní 
název, datum nálezu a počet kusů.

A. Pavlíčko
Spolek ochrany motýlů

Sudoku č.1 Sudoku č.2
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PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Mnohokrát děkuji za krásné přání Ondrovi Martanovi – starostovi a MČ za hezké přáníčko                   
a dárek (samé dobroty), které mi osobně předal pan Jiřík k mým narozeninám.       

                                                          Marie Hozmanová

Děkuji Úřadu MČ Praha - Běchovice za hezké přání a osobní předání dárků k mým 
narozeninám.                                                                                                                                                                                                                                   

 Marie Nalezencová 

Děkuji ÚMČ Praha – Běchovice a panu M. Jiříkovi, za milou návštěvu přání a dárek k mým 
narozeninám.

Milada Váňová

Děkuji Úřadu MČ Praha - Běchovice za velice milé blahopřání a dárek k mému životnímu jubileu.

Ing. Václav Vaněk

Děkuji ÚMČ Praha - Běchovice za hezké přání a osobní předání dárků p. M. Jiříkem k mým narozeninám.

Ludmila Faustusová

                                                                                                

Přijměte poděkování za milé blahopřání k mému životnímu jubileu a za krásný dar od obecního úřadu.

Milada Váchová

Věděli jste, že orgány 
činné v trestním řízení a 
správní orgány mohou 
využít k doručení svých 
písemností i obecní či 

městskou policii? 

Děje se to v případech, kdy doručení standardní formou 
nelze provést, nebo by bylo zřejmě neúspěšné. Na základě 
trestního nebo správního řádu mohou tyto instituce využít      
k doručení orgány obce, mezi které patří i obecní a městské 
policie. Na území hlavního města Prahy strážníci takto 
operují s desítkami písemností týdně. Výhodou v těchto 
úkonech je vynikající místní znalost jejich obvodů a přehled o 
pohybu osob. Na některých územích obvodních ředitelství 
Městské policie Prahy bývá úspěšnost doručení až 75%. 
Převážně se jedná o písemnosti od soudů, ale i od obecních 
a městských úřadů ze všech koutů naší republiky. 

Strážníci s takovým dopisem prověří uvedenou adresu, snaží 
se získat maximum informací a na jejich základě se pokusí 
dopis doručit v různých denních hodinách. Pokud se dotyčný 
na dané adrese už nezdržuje a je možné ho dohledat na 
jiném místě v okolí, předají mu strážníci písemnost tam. 
Příkladem tak může být vystěhování muže z ubytovny a ten 
pak přespává pod schody sídlištního nákupního centra.                
V opačném případě se písemnost vrátí zpět příslušnému 
orgánu s informací, proč nemohla být doručena, případně       
s poznatky o tom, kam se adresát pravděpodobně 
přestěhoval. Místa předání dopisů mohou být mnohdy             
i kuriózní, jako například v příbytku v lesoparku, náhodným 

POLICIE INFORMUJE

potkáním dotyčného při „sběru odpadu“ u kontejneru. Občas 
se při lustraci osoby zjistí, že je    v celostátním pátrání, a pak 
se tato osoba předá Policii České republiky. 

Jiřina Ernestová
Kancelář ředitele - komunikace s médii a veřejností 

Městská policie hlavního města Prahy

INZERCE
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Řešení sudoku č.1 Řešení sudoku č.2

ŘEŠENÍ SUDOKU
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